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Protokół Nr XXXIX/2014 

z odbytej nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej  
w dniu 21 stycznia 2014r. o godz.10.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie 
 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

1.1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Łukaszewicz otworzył XXXIX 
nadzwyczajną  sesję VI kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie. Po powitaniu 
Panów Burmistrzów,  pracowników urzędu  oraz koleżankę i kolegów radnych 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w sesji udział bierze 12 
radnych (nieobecni usprawiedliwieni radni: Renata Konieczna, Andrzej Pych  i 
Dariusz Wąsowicz ) , co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 
(lista obecności radnych  stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 
 
1.2. Zgłoszenie  uwag i poprawek.  
 
Przewodniczący poinformował, że  radni otrzymali porządek obrad , w związku 
z  czym  pytał , czy są inne propozycje do porządku obrad?. 
Radni nie wnieśli innych propozycji. 
 
1.3.Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący poinformował, że Rada będzie procedowała  na podstawie 
porządku obrad , jaki  radni otrzymali w zawiadomieniu. 
 
Ad.2.podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Ad.2.1. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
uzyskania wsparcia w ramach programu „ Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania” oraz pomocy dla dzieci i uczniów w formie posiłku udzielonej 
na wniosek szkoły lub przedszkola . 
 
Kierownik OPS Pan Sławomir Karatysz  poinformował, że zgodnie  z 
wyjaśnieniami  i  interpretacją Ministerstwa Pracy i Polityki  Społecznej 
warunkiem otrzymania  dotacji na dofinansowanie programu  pn.„ Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” jest podjęcie stosownej uchwały , która 
przewiduje podwyższenie kryterium dochodowego dla osób  korzystających ze 
świadczeń z tego programu do wysokości 150% , przy czym te świadczenia były 
by udzielane nieodpłatnie. 
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Pan Karatysz nadmienił, iż program ten jest już od kilku lat realizowany. 
Poprzednio był on regulowany ustawą , ponieważ  podjęcie  uchwały Rady 
Miejskiej nie przewidywało takiego trybu , żeby  uprawniało te  osoby do 
korzystania  z  takiej formy pomocy. Jednakże  wyjaśnienia i zalecenia 
Ministerstwa nakazują poniekąd podjęcie uchwały, aby można było ubiegać się 
o dofinansowanie  z  tego programu - kwota o którą urząd ubiega się to 
260tys.zł.,  którą  gmina  dzięki tej uchwale będzie miała  w budżecie gminy. 
 
W tym momencie Przewodniczący  otworzył dyskusję  nad  ww. projektem 
uchwały. 
 
Głos zabrała radna Wodara pytając,  jakie będą konsekwencje  jeśli Rada nie 
podejmie tej uchwały? 
 
Pan Karatysz  odpowiedział, że niepodjęcie  uchwały spowodowałoby  
zawirowania  na linii  Gmina Rzepin -  Urząd  Wojewódzki , co w związku z 
tym wiązałoby się z możliwością nieotrzymania dotacji.  
Poza tym  są jasne zalecenia Ministerstwa  Pracy i Polityki Społecznej, że taka 
uchwała  powinna być podjęta, aby gmina mogła ubiegać się  o dofinansowanie 
na realizację tego programu. 
Jest to wyjaśnienie Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, dlatego zdaniem 
Pana Karatysza bezpieczniej będzie  dla gminy podjęcie uchwały, niż 
niepodjęcie. 
Nadto  poinformował, że ponad 230 dzieci korzystało w ubiegłym  roku z formy  
posiłku w szkołach , podobnie  jest w 2014r., a więc  jest to znaczące obciążenie 
Gminy Rzepin, gdyby  gmina musiała z własnych pieniędzy pokrywać  zakupy  
posiłków.   
 
Radna Wodara pytała nadal – jakie są  proporcje dotacji? 
 
Pan  Karatysz  wyjaśnił, że program ten jak wspomniał wcześniej , jest 
realizowany od kilku lat przez  Gminę Rzepin, a proporcja kształtuje się  60% 
do 40%, gdzie 60% - są to środki z budżetu państwa,  a 40% - jest to wkład 
własny gminy.  
W 2014r. gmina ubiegać  się  będzie również o kwotę 260 tys. zł. 
 
Radna Wodara  pytała, czy niepodjęcie tej uchwały będzie skutkowało tym, że 
gmina tej dotacji nie otrzyma? 
 
Pan Karatysz wyjaśnił, że  kontaktował się z przedstawicielem w Ministerstwie 
Pracy, który  jest  również współtwórcą  uchwały  -  stwierdził  on, że  jeśli 
uchwała Rady nie zostanie podjęta , to pieniądze będą szły z budżetu gminnego, 
lecz  gminę Rzepin nie stać na takie rozwiązanie- dodał. 
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Pan Karatysz  zaznaczył, że w latach poprzednich nie było konieczności  
podejmowania takich uchwał  - obowiązywała  ustawa o programie dożywiania. 
W chwili obecnej  jest uchwała Rady Ministrów i być może , żeby była wiążąca 
dla gminy   Ministerstwo  doszło do wniosku , że Rada Miejska jest władna  do 
podejmowania   uchwał  prawa  miejscowego, które zezwalają  na 
wprowadzenie takich rozwiązań. 
 
Następnie głos zabrał radny Przybył pytając, czy podwyższenie kryterium do 
150%  spowoduje  to , że większa ilość dzieci będzie mogła skorzystać  i czy 
była robiona symulacja? 
 
Pan Karatysz  wyjaśnił, że te 150%  kryterium  jest zapisane jasno w tym 
programie, który  uchwałą Rady Ministrów został ogłoszony i opublikowany w 
dzienniku ustaw i tam zawsze było tak , że można było wspomagać rodziny i 
osoby, które  przekraczają 100% kryterium dochodowego- jest to  wykazane  w 
ustawie o pomocy społecznej. 
Natomiast jeśli chodzi o podwyższenie  kryterium do 150% -  będzie to dość 
znaczny odsetek  dzieci. 
Tym niemniej dzieci te  do grudnia 2013r. korzystały z tego programu, 
otrzymując gorący posiłek, niejednokrotnie jedyny gorący posiłek , który szkoły 
wydawały  w swoich stołówkach. 
Jednocześnie  nadmienił, że  w 2013r. z tego programu korzystało 228 dzieci. 
 
Głos zabrał  radny Hańbicki pytając, czy wszystkie dzieci, które spełnią 
wymagane kryterium będą objęte programem? 
 
Pan Karatysz odpowiedział, że TAK- jeśli tylko rodzina zgłosi się z wnioskiem, 
a  pracownicy socjalni potwierdzą  to , bo mają rozeznanie  w terenie i wiedzą , 
jakie rodziny mogą korzystać - to takie rodziny będą  korzystać  z tego 
programu. 
Nie ma po prostu takiej możliwości (jeśli  rodzina mieści się w kryterium 
dochodowym   i są ku temu przesłanki ) ,  by dziecko  było pozbawione  
posiłku- powiedział. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 12 radnych- jednogłośnie. 
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 Ad.2.2. w sprawie  przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w 
zakresie dożywiania „Pomoc gminy Rzepin w zakresie dożywiania” na lata 
2014-2020”. 
 
Pan Karatysz  nawiązując do pytania radnego Hańbickiego dodatkowo wyjaśnił, 
że jest taka możliwość  również , gdy dyrektor przedszkola bądź szkoły złoży 
wniosek , aby  kierownik OPS objął wsparciem dziecko w formie  dożywiania 
bez konieczności wydawania decyzji administracyjnej, czyli jeśli dyrektor danej 
placówki zauważy niepokojącą sytuację , to na jego wniosek kierownik OPS jest 
zobowiązany objąć  takie dziecko dożywianiem. 
Jednakże, aby objąć  dziecko dożywianiem bez konieczności wydawania decyzji 
administracyjnej , konieczne jest ustanowienie programu osłonowego, który 
będzie przewidywał taką możliwość. Dlatego  został opracowany program, 
który przywiduje  rozwiązanie takiej właśnie sytuacji. 
 
W związku z czym  Przewodniczący otworzył dyskusję nad ww. uchwałą. 
 
Głos zabrała radna Wodara pytając , czy  z tego właśnie programu dzieci 
otrzymują w szkole warzywa i owoce, czy jest to zupełnie odrębny program? 
 
Pan Karatysz wyjaśnił, że  w ramach programu dożywianie - dzieci mają  
zapewniony jeden gorący posiłek. 
Z tego co mu wiadomo  jest zapewnione zróżnicowanie posiłków.  
Jednakże , czy do każdego posiłku jest podany owoc- Pan kierownik nie miał 
takiej wiedzy. 
 
Radna Wodara  wyjaśniła, że jej chodzi o to, że w szkole są takie dni, gdzie 
dzieci otrzymują owoce i warzywa. 
 
Burmistrz Skałuba  powiedział , że jest to osobny program – idzie to z puli 
Agencji Rynku Rolnego. 
 
Nadto  radny Hańbicki pytał, czy Kierownik OPS zwiększył na kolejne lata 
liczbę  dzieci korzystających z dożywiania  ,  czy jest wykazany stan na  tzw. 
dzień dzisiejszy?, a  pytał dlatego,  ponieważ sytuacja rodzin pogarsza się  w 
całej Polsce, lecz w Rzepinie jest to sytuacja wyjątkowa. 
 
Pan Karatysz  wyjaśnił, że zawsze pod koniec roku jest sporządzane 
zapotrzebowanie. Ośrodek Pomocy Społecznej  wnikliwie analizuje , czy jest  to 



5 
 

tendencja  spadkowa, czy jest wzrost tych osób  , które wymagają  wsparcia 
programem. 
W uchwale jest zaznaczone , że nie więcej niż 20%  tych  dzieci, które są 
dożywiane.  Wobec czego zadaniem OPS jest wnikliwe zdiagnozowanie 
problemu , aby nie doszło do tego, że dziecko, które wymaga dożywiania 
zostało  tego pozbawione. 
Pan kierownik  nadmienił, że  co kwartał są sporządzane sprawozdania i jest 
widoczne jak sytuacja się kształtuje, poza tym  do  takiej sytuacji nie  doszło, że 
nie było pieniędzy na  dożywianie. 
 
 
Radna Wodara  pytała, czy Pan kierownik jest w stanie na ten moment 
odpowiedzieć , jaka  pula pieniędzy idzie na dożywianie wszystkich dzieci? 
 
Pan Karatysz  odpowiedział, że ponad  1100 osób łącznie korzysta z tego 
programu – jest to ponad 330 rodzin, gdzie 260tys zł. przekazuje Urząd 
Wojewódzki , czyli są to pieniądze państwowe , z tego  40% pokrywa  gmina.   
Natomiast  za dożywianie Gmina jest obciążana fakturami pod koniec miesiąca 
przez Zespół Szkół Ogólnokształcących , który realizuje te obiady. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 12 radnych- jednogłośnie. 
 
 
Ponadto Przewodniczący Łukaszewicz korzystając  z okazji przedstawił radnym 
dwie informacje : 
- po pierwsze - w ubiegłym tygodniu Przewodniczący wraz  z burmistrzem 
odbył  spotkanie w Starostwie  z  udziałem Dyrektora Basia i  Starosty w 
sprawie rozbudowy  gabinetu  fizjoterapii, gdzie ustalono, że najlepsze  
rozwiązanie będzie  takie, aby obiekt w Rzepinie powiększyć. 
W związku z  czym Gmina   wspólnie   z  Powiatem przystąpiłaby do  działania 
jeszcze w tym roku  podpisując  dokument  intencyjny, w którym byłoby 
zawarte,  że gmina  Rzepin będzie partycypować  w kosztach rozbudowy  tego 
centrum. 
Koszty byłyby podzielone  połowę  kosztów pokryje  powiat i połowę  gmina. 
Dokument taki jest już przygotowany i dziś zostanie podpisany, a następnie 
przesłany do Starostwa-dodał. 
 
 
Nadto Przewodniczący  nadmienił, iż  jest również gwarancja  ze strony 
Starostwa (ponieważ  teren i budynek podlega  pod  powiat), że w ciągu 
najbliższych  miesięcy zostaną przygotowane niezbędne dokumenty , aby 
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rozpocząć procedurę przetargową  i jeszcze w tym roku ruszyłaby inwestycja, 
która miałaby rozwinąć to „nasze  centrum”. 
 
- po drugie - z prośbą zwróciła się Pani kierownik  gabinetu rehabilitacji w 
Rzepinie w sprawie zakupu , bądź  dofinansowania zakupu mechanicznego  
drenażu limfatycznego. 
Przewodniczący poinformował, że prowadzono również  rozmowy na ten temat  
z Panem Dyrektorem  i uzgodniono, iż  zostanie  wystosowane pismo do urzędu 
w Rzepinie w tej sprawie. 
Dlatego Przewodniczący chciałby dziś od radnych usłyszeć  opinię na temat 
tych  dwóch  zadań. 
Nadto poinformował,  że Pan Burmistrz zabezpieczył w budżecie 5000zł. na 
zakup  sprzętu  do gabinetu fizjoterapii , niemniej jednak  jeżeli zajdzie potrzeba  
zwiększenia kwoty -  to do 8000zł. środki w budżecie  znajdą się. 
Jeszcze raz  prosił  o  opinię radnych , aby móc swobodnie, bez  uwag  
przystąpić   do wykonania tych dokumentów. 
 
Przewodniczący nadto wyjaśnił, że jest to urządzenie, które działa w podobny 
sposób jak  masaż manualny, aczkolwiek jego działanie jest bardziej  wydajne 
(usuwa urazy, bóle).  Urządzenie  to  byłoby pierwsze  w okolicy  , w związku z 
czym byłaby również możliwość otrzymania większej ilości punktów. 
Pytał więc, czy są uwagi radnych do przedstawionych przez  niego 
przedsięwzięć? 
 
Z pytaniem zwrócił się radny Przybył, jaki  będzie koszt rozbudowy  gabinetu?. 
 
Dokładne koszty nie są jeszcze znane odpowiedział przewodniczący - przyjęto  
3000zł /1m – a jest ok.100m. 
 
Burmistrz dodaje, że koszt  nie jest mały, tym niemniej centralne położenie , 
bliskość do autostrady  i ilość  osób, które  musiałyby dojechać do Słubic 
argumentuje  to. 
Ponadto dyrektor zwiększył kontrakt  i najprawdopodobniej po rozbudowie   
jeszcze zwiększy. 
Poza tym gabinet ten cieszy się dużym  powodzeniem, korzystają także osoby z  
sąsiednich gmin.     
 
Radna Wodara pytała czy jest szansa , że jeszcze zwiększy się punktacja? 
 
Burmistrz odpowiedział, że raczej TAK. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz dodaje, że w zależności od sprzętu jaki tam 
będzie  i od ilości  osób zatrudnionych w gabinecie. 
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Ponieważ była rozmowa nt. zatrudnienia dodatkowych fizjoterapeutów ( na 
pewno masażysty). 
 
Natomiast radny Przybył zadał następujące  pytanie – ponieważ burmistrz 
wspomniał , że korzystają  z gabinetu osoby z gmin ościennych, w związku z 
czym , czy te gminy nie mogły by partycypować w kosztach  remontu również?  
Ponieważ gabinet fizjoterapii nie będzie gminy, tylko starostwa, a więc jeśli 
gminy sąsiednie korzystają  , to może warto porozmawiać o tym, wówczas nie 
byłoby to 50% na 50% , tylko być  może  gmina Rzepin  dołożyłaby 30%. 
 
Burmistrz Skałuba odpowiedział, że ilość procentowa jest mała z sąsiednich 
gmin, z uwagi na to że zostały  prywatne punkty rehabilitacyjne  zlikwidowane 
(były też  kontrakty) w Torzymiu i w Boczowie , to te osoby przeszły w związku 
z bliskością położenia i możliwością skorzystania z  zabiegów do Rzepina. 
Ponadto burmistrz zwrócił uwagę na zatrudnienie, ponieważ są zatrudnione 
osoby  miejscowe – jest to także pozytywny element.  
Po drugie jeśli gmina dokupuje poszczególny rodzaj  sprzętu , to musi on 
spełniać pewne normy powierzchniowe. 
Pan przewodniczący poruszył temat zatrudnienia masażysty, bo jest taka 
potrzeba, bo burmistrz  spotkał  się także z sugestią mieszkańców, dlaczego nie 
ma masażysty? 
Ponieważ w chwili obecnej nie ma miejsca , gdzie można by bez problemu  
wstawić łóżko z pewnym   oprzyrządowaniem. 
 
Dlatego zdaniem burmistrza dobrze byłoby, aby wspólnie ze starostwem  
rozpocząć tę inwestycję, gdzie tak faktycznie zadanie to  należy do Starostwa, 
lecz  wychodząc na przeciw wspólnie z Panem Przewodniczącym  
zaproponowano partycypację w kosztach, żeby przyspieszyć   rozbudowę wraz z  
adaptacją  garażu i wybudowaniem  garażu dla karetki pogotowia, gdzie także 
jest to jeden  z niezbędnych elementów do funkcjonowania  Ratownictwa  
Medycznego.  
Zdaniem burmistrza  Skałuby warto jest partycypować  w kosztach 50% na 50% 
-  bo  punkt ten zostanie w Rzepinie, a więc gmina będzie posiadała następny 
dobrze działający gabinet. 
 
Nadto Przewodniczący  Łukaszewicz   dodaje, że pilną sprawą jest ( która 
będzie decydować  o tym , czy będziemy funkcjonować  , czy nie) -   salka  
gimnastyczna dla małych pacjentów. 
Ponieważ bez salki gabinet traci również punkty, bo nie może przyjąć dzieci- z 
tego co przewodniczącemu wiadomo jest ich teraz   6-ro  i szykuje się jeszcze 
 4-ro dzieci, a są to dzieci które wymagają wieloletniej rehabilitacji. 
Natomiast jeśli  Gmina Rzepin tego nie wykona, to funkcje tę  przejmie  inna 
jednostka - dodał. 
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Burmistrz Skałuba poinformował, że  jeżeli jest dobra atmosfera  w  
rozmowach, które się toczą ze starostwem, to należy to podtrzymywać i 
partycypować w kosztach  rozwinięcia tego gabinetu. 
 
Wobec czego Przewodniczący Łukaszewicz  poinformował, że skoro nie widzi 
sprzeciwów -  to rozumie,  że jest przyzwolenie radnych i można w tym 
kierunku działać. 
 
 
Natomiast radny Hańbicki poinformował, że  jest  z tego zadowolony, tym 
niemniej  pamięta czasy (był radnym powiatowym) , gdzie powiat toczył walkę , 
aby zabrać Pogotowie Ratunkowe  z Rzepina. 
Kolejna sprawa droga do Starościna – jest  to zadanie powiatu- gmina Rzepin 
partycypowała w kosztach budowy. 
Planuje się  wykonanie remontu drogi do Lubiechni Wielkiej – też jest to droga 
powiatowa- gmina  ma dołożyć do remontu  100tys.zł.  
Jest tak cały czas  , a przecież gmina ma tyle ważnych zadań własnych i nie 
może ich realizować, bo pieniądze  gminne  rozchodzą się na inne inwestycje- 
zdaniem radnego Hańbiciego  jest to trochę chore. 
Poza tym powiat to nie tylko Słubice – jest to także Gmina Rzepin i to powiat  
powinien   wykonać  te  zadania. 
Tym niemniej jest „za” wykonaniem przedsięwzięć wymienionych przez 
przewodniczącego , ale  śledząc ten temat już od paru lat , widzi co się 
dzieje  - nie podoba mu się to. 
 
Przewodniczący poruszył również  kwestię   Pani Marii Gawędy, która złożyła 
do urzędu pismo w dniu 18 listopada 2013r. ( na sesji w listopadzie było 
odczytane) i do tej pory nie otrzymała odpowiedzi, na którą wciąż  oczekuje. 
 
Ponadto w imieniu mieszkańców Lubiechni Wielkiej przewodniczący pytał, jak 
wygląda sytuacja dot. melioracji?. 
Ponieważ  mieszkańcy zainteresowani tematem  uzyskali w powiecie 
informację, że nie jest potrzebne pozwolenie na budowę , aby tę inwestycję 
wykonać -  lecz tego typu  inwestycja powinna być  wykonana  na  zgłoszenie -  
pytał, czy coś burmistrzowi wiadomo na ten temat?   
 
Burmistrz Skałuba odpowiedział, że temat  ten był omawiany z osobami, które 
interesują się  sprawą  melioracji w Lubiechni Wielkiej. 
Burmistrz jest w kontakcie z przedstawicielami Komitetu Obywatelskiego dot. 
melioracji. 
Już wcześniej  informował radnych , że SKO w Gorzowie cofnęło decyzję 
Burmistrza Słubic do ponownego rozpatrzenia. 
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Ponadto burmistrz poinformował, że po przeprowadzonej rozmowie z osobą, 
która zajmuje się tym tematem, postanowiono pójść inną drogą tzn. zostanie 
opracowany operat wodno-prawny  ( jest to prostsza droga). 
Burmistrz nadmienił, że dopiero ten element, który został podważony przez 
SKO w Gorzowie Wlkp., pozwolił na dokładne rozpoznanie tematu i pójścia 
inną drogą, aby przyspieszyć rozwiązanie tego problemu. 
W chwili obecnej osoba otrzymała  zlecenie na wykonanie całości 
dokumentacji,  a więc po opracowaniu dokumentacji ukażą się koszty  i będzie 
można rozmawiać  nt. możliwości wykonania melioracji na danym odcinku w 
Lubiechni Wielkiej.  
    
W związku z powyższym Przewodniczący  zapytał - czyli wystarczy na 
zgłoszenie? -Tak- odpowiedział burmistrz Skałuba. 
 
Następnie radny Jarosik poinformował, że skoro w porządku obrad nie ma 
punktu „dyskusja”,  czy po zamknięciu sesji , będzie możliwość pozostania na 
sali,  celem zadania  kilku pytań? 
 
Przewodniczący wyjaśnił, że on skorzystał ze swojego prawa i zadawał  pytania 
Panu Burmistrzowi ,  porządek obrad był znany, lecz nikt  nie wprowadził do 
porządku obrad żadnych zmian.  
Tym niemniej   ma taką nadzieję , że nie będzie problemu , by chwilę dłużej  
zostać na sali. 
 
Ad.3. Zamknięcie sesji.  
 

           Wobec zrealizowania tematów obrad Przewodniczący Rady Miejskiej  
Robert Łukaszewicz o godz. 10:35 zamknął XXXIX nadzwyczajn ą sesję 
Rady Miejskiej w Rzepinie. 

 
 

Protokółowała:                                                Przewodniczył:  

           M.Szewczyńska                                          Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                    (-) Robert Łukaszewicz           

 

 
 
 


